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A vízi, a szárazföldi, ezen belül a falusi, a kongresszusi és a gyógyturizmus fejlesztési lehetőségeivel 
ismerkedett múlt heti magyarkanizsai látogatásán prof. dr. Győri Lukrécia, a kereskedelmi, idegenfor-
galmi és hírközlési minisztérium államtitkára.

A dr. Bimbó Mihály elnökkel, Fejsztámer Róberttel, a Tisza Menti Információs Fejlesztési Központ (ICR) 
igazgatójával és Krekuska Róberttel, a Községi Tanács idegenforgalmi megbízottjával folytatott megbeszélésein az 
államtitkár megismerkedett a község idegenforgalmi potenciáljával és azokkal az új tartalmakkal is, amelyek sajátos 
kínálattal gazdagíthatják Magyarkanizsa község turisztikai kínálatát. 

– Kevés idő állt rendelkezésünkre, de a legfontosabb kérdéseket sikerült megvitatnunk. Természetesen a már több 
mint száz éves múltra visszatekintő Gyógyfürdőből indultunk ki, amely ugyan nem tartozik önkormányzati hatáskör-
be, de itt van, a mi és vendégeink rendelkezésére áll, kapacitásainak, turisztikai és gyógyturisztikai szolgáltatásainak 
bővítése és fejlesztése valamennyiünk érdeke. A Tisza nemzetközi vízi úttá nyilvánításával új lehetőségek nyíltak 
meg a folyami turizmus előtt is, aminek része a kikötő és kisebb hajóállomások kiépítése. Ami ennek a témának az 
idegenforgalmi részét illeti, a leglényegesebb, hogy vízi úton is minél több turista érkezzen hozzánk. A hajóállomá-
sok illetve a kikötő kiépítése előtt azonban a megfelelő infrastruktúrát kell biztosítanunk, hogy turisztikai kínálatunk 
ne tévessze meg a turistákat, ne kínáljunk nekik olyat, ami még nincs is. Nagyon elégedett lennék, ha jövő év kö-
zepéig elkészülnénk ezekkel az infrastrukturális beruházásokkal, majd pedig különféle pályázati pénzek felhaszná-
lásával hozzáfognánk a nagy beruházások kiépítéséhez, mint amilyen a kikötő is. Ebben természetesen számítunk a 
minisztériumi támogatásokra is – nyilatkozta Fejsztámer Róbert, az ICR igazgatója. 

Az államtitkár asszony reményének adott hangot, hogy 2015-ben, az idei évvel ellentétben, amikor a költségvetés 
megnyirbálása miatt a minisztérium egyetlen turisztikai pályázatot sem tudott megjelentetni, jövőre hathatós támo-
gatást tud nyújtani a Magyarkanizsán és más községekben tervezett idegenforgalmi fejlesztések megvalósításához. 

– Ami nagyon fontos egy község vagy egy város életében, az a turisztikai termékek versenyképességének növelése 
és az infrastruktúra kiépítése. Ha már van termékünk és megfelelő infrastruktúránk, következhet a kínálat bemuta-
tása, népszerűsítése, hogy tudjanak róla a turisták. Lényegesnek tartom, hogy Kanizsa a komplementáris idegenfor-
galom fejlesztésére törekszik, függetlenül attól, hogy van egy neves gyógyfürdője, ami tartalmilag bővül, mondjuk 
egy Art Garni Hotellel, egy Művészetek Házával, falusi-  és sportturizmussal, tehát olyan tartalmakkal, amelyek 
színesebbé teszik a turisztikai palettát – hallottuk az államtitkár asszonytól.   

Prof. dr. Győri Lukrécia elmondta, hogy a készülő költségvetésben lesznek olyan pályázati tételek, amelyek az 
önkormányzatokat illetve az általuk alapított intézményeket tudják segíteni, olyanok, amelyek a civil szférát illetve 
a kis-  és középvállalkozásokat célozzák meg, de nem feledkeznek el az ökoturisztikai fejlesztésekről sem.  

A község egy új turisztikai kínálat felfejlesztésén is gondolkodik egy ideje. Megállapítást nyert ugyanis, hogy 
a Magyarkanizsától mintegy 14–15 kilométerre lévő, dombháton fekvő Velebiten nincsenek allergiás és asztmás 
megbetegedések. A szakemberek ezt a légörvények gyógyító hatásának tulajdonítják, ami az úgynevezett légfürdő-
turizmus megteremtése terén nyújt kiváló lehetőségeket a községnek. 

– Ha már van egy olyan természeti adottsága Magyarkanizsának, hogy Velebiten hét irányból szinte állandóan 
fújnak a különböző szelek, kimondottan egészséges klimatikus viszonyokat teremtve ezzel, akkor mindenképp ér-
demes kiépíteni a gyógyturizmusnak ezt az ágazatát is, ami egyedi kínálat lehetne szélesebb régiónk tekintetében 
is – nyomatékosította véleményét az államtitkár asszony.

Magyarkanizsai látogatása befejezéseként prof. dr. Győri Lukrécia államtitkár asszony meglátogatta a Banja 
Rehabilitációs Szakkórházat, azaz a messze földön híres Gyógyfürdőt is, ahol megbeszélést folytatott dr. med. 
Slobodanka Drndarski igazgatónővel. 

Bödő Sándor 

Első lépés az infrastruktúra kiépítése 
– Minisztériumi államtitkár járt Magyarkanizsán –  


